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Írásbeli kérdés

A Házszabály 91 . paragrafusa alapján Írásbeli kérdést kívánok feltenni Dr. Horváth Ágnes
egészségügyi miniszter asszonynak az alábbi címmel :

„Mikor kívánja finanszírozás szempontjából befogadni az OEP a Kecskeméti Megyei
Kórház PET-CT berendezését?"

Hazánkban évente mintegy 77 000 új rákos beteg kerül felderítésre, és ezek jelentős részének
- az irodalmi adatok és a nemzetközi gyakorlat alapján csaknem a felének - volna szüksége a
PET-CT vizsgálatra a korai diagnózishoz, de a leghatékonyabb kezelési forma
megtervezéséhez és végrehajtásához is. Ennek fényében hiába dicséretes az a kormányzati
szándék és cselekedet, ami a finanszírozott esetek számát 3200-ról 6900-ra emelte, a
nyilvánvaló hiatus a reális igények és a teljesíthető vizsgálatok száma között még így is igen
jelentós. Szakmailag és politikailag pedig aztán alig értelmezhető az a finanszírozói
hozzáállás hogy magáncégek által működtetett berendezéseket befogad, míg közösségi
forrásból létesítettet pedig az inaszakadtáig nem .
A korai diagnózis nemcsak életmentő lehet, de az abból fakadó adekvát kezelés ezen
túlmenően nem egyszer jelentős . költségcsökkentő tényező is, a hagyományos, elhúzódó,
sokszor jóval kevésbé effektív és a betegek számára rengeteg mellékhatással és szenvedéssel
járó, krónikus, hagyományos kezelésekkel szemben.
A TB kasszába befolyt több tíz milliárd forint mellett - nagyon jól tudom, hogy ennek egy
része a mindenkori hatalmas éves hiányhoz képest való pozitív előrelépés csupán -, elenyésző
lenne 250-500 millió R, amü1000-2000 újabb vizsgálat befogadása jelentene .
A szakmai megalapozottságon túlmenően ezzel megelőzhető lenne az a politikai támadási
felület is ami folyamatosan nyitott a miniszterelnök és a minisztérium felé, és amit csaknem
minden nap ki is használnak az arra hivatottak (véleményem szerint sajnos szakmailag
jogosan ; politikai szempontból érthetően, stilárisan pedig elfogadhatatlanul) .
Mindemellett pozitívan lehetne tettekkel artikulálni azt a sokszor csak verbálisan fellelhető
kormányzati szándékot, mely szerint elsődleges a prevenció, és hogy a két legfontosabb
népbetegség (keringési- és daganatos betegségek) csökkentésére a minisztérium mindent
megtesz . . .

Kiskunfélegyháza, 2007. augusztus 16 . .
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